[bookmark: _GoBack]Persoonlijke voornaamwoorden
Bekijk het schema en denk na over wat je al hebt geleerd. De laatste rij is nieuw.

	na:
	of zinsdeel vervagen door
	
	
	
	
	
	
	
	
	

	voorzetsel:
	HIJ/ onderwerp
1e naamval
	ich
	du
	er
	sie
	es
	wir
	ihr
	sie
	Sie

	durch, für, gegen, ohne, um
	HEM / lijdend
voorwerp
4e naamval
	mich
	dich
	ihn
	sie
	es
	uns
	euch
	sie
	Sie

	aus, bei, mit, 
nach, seit, von,
zu
	AAN/VOOR
HEM
meewerkend voorwerp
3e naamval
	mir
	dir
	ihm
	ihr
	ihm
	uns
	euch
	ihnen
	Ihnen



DER-GROEP:
	
	der-woord
	
	die-woord
	
	das-woord
	
	meervoud

	1e naamval
	der
	die
	
	
	das
	die
	

	3e naamval
	dem
	der
	
	
	dem
	den
	

	4e naamval
	den
	die
	
	
	das
	die
	


De woorden welch- en dies- hebben dezelfde uitgangen als de DER-GROEP.
EIN-GROEP:
	
	ein-woord
	
	eine-woord
	
	ein-woord
	
	meervoud

	1e naamval
	ein
	eine
	
	
	ein
	
	keine

	3e naamval
	einem
	einer
	
	
	einem
	
	keinen

	4e naamval
	einen
	eine
	
	
	ein
	
	keine


De bezittelijke voornaamwoorden hebben dezelfde als de EIN-GROEP.
mein-, dein-, sein-, ihr-, euer/eure, unser-, ihr-, Ihr-


De HEM / HIJ proef: En nu dus ook + AAN/VOOR HEM proef
Stap1: Je kijkt naar het woord waar je de naamval toe moet passen.
Stap2: Je past de HEM OF HIJ OF AAN/VOOR HEM proef toe:
             woord/zinsdeel vervangen door:  
             HIJ                            = 1e naamval
             HEM                         = 4e naamval
             AAN/VOOR HEM   = 3e naamval
Stap3: Nu moet je de uitgangen weten. Daarvoor moet je de schema’s kennen. Daarom moet je die dus uit
             je hoofd leren.
Tip: Stampen en dan een extra blaadje vragen bij het proefwerk en daarop de DER- en EIN-GROEP schrijven.


De regels tot nu toe!
1. 	1e naamval = onderwerp/naamwoordelijk deel v/h gezegde (signaalwoorden: sein, bleiben)
 	4e naamval = lijdend voorwerp
 	(vergeet de HIJ en HEM proef niet!!!!)
 	3e naamval = meewerkend voorwerp ( AAN (VOOR) HEM)
2. 	Er zijn twee verschillende schema’s (DER- en EIN-GROEP)
 - 	De bezittelijke voornaamwoorden horen bij de EIN-GROEP en gaan dus net zo.
3. 	Voorzetsels met de 4e naamval:
 	Na: durch, für, gegen, ohne, um > 4e naamval 
 	bv.: de persoonlijke voornaamwoorden:
 	mich, dich, ihn, sie, es, uns, euch, sie, Sie (Lernbox 4, WB: blz.38)
 	
 	Nieuw:
 	Na: aus, bei, mit, nach, seit, von, zu > 3e naamval 





